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Z gabinetu Wójta 

 

 

Kamil Kowalski 

Wójt Gminy  

Janowice Wielkie 

 

Szanowni Państwo, 

 

to już ostatni raz, kiedy piszę do In-

formatora Janowickiego o pracy 

Urzędu i innych jednostek organiza-

cyjnych Gminy. Przez 13 lat w każ-

dym numerze dzieliłem się z Pań-

stwem swoimi odczuciami, planami i 

działaniami związanymi z naszą 

Gminą. Powołanie Informatora Ja-

nowickiego było jednym z moich po-

mysłów, z którymi szedłem do wybo-

rów w 2010 r. Internet nie był wtedy 

jeszcze tak rozwinięty jak dzisiaj, 

gdy każdy ma dostęp do wiedzy o 

Gminie w swoim telefonie komórko-

wym. Papierowy Informator był po-

trzebny. Przynosił wiedzę o tym, co 

dzieje się w poszczególnych wio-

skach. Podsumowywał, co się udało 

lub co nastręcza trudności. I tak co 

kwartał przez 52 numery. To ponad 

200 stron kroniki Gminy. Jestem 

przekonany, że ktoś, kto będzie kie-

dyś w przyszłości zajmował się histo-

rią naszych miejscowości w tym 

okresie, nie będzie mógł pominąć 

Informatora. Czy jest jeszcze po-

trzebny? Oceni to nowy Wójt Gminy 

Janowice Wielkie. 

Podjąłem decyzję, że już nie będę 

kandydować na to stanowisko. Czu-

ję, że wielki i wspaniały etap mojego 

życia dobiega do końca. Tutaj, w Ja-

nowicach Wielkich mieszkali moi 

dziadkowie. Tutaj, w Trzcińsku 

mieszkałem i ja. Moje dzieci chodziły 

do janowickiego przedszkola, a po-

tem do szkoły. Tutaj byłem radnym, 

a potem przez trzy kadencje Wójtem. 

Z pełnym przekonaniem stwier-

dzam, iż były to jedne z najpiękniej-

szych lat mojego 50-letniego już dzi-

siaj życia. Lata, które zawsze będę 

wspominał z serdecznością. Gmina 

Janowice Wielkie to był i zawsze 

będzie mój dom, najpiękniejsze miej-

sce na ziemi.  

Moją pracę dla Gminy zaczynałem, 

kiedy była na krawędzi rozwiązania. 

Zadłużona, obciążona potężnymi 

kredytami z tytułu inwestycji wodo-

ciągowo-kanalizacyjnych w Komar-

nie, obarczona tzw. długiem szkoły, 

bez sprzętu technicznego, ze starą 

infrastrukturą. Dziś mamy Gminę 

może nieco skromną, ale za to stabil-

ną, prawie bez zadłużenia: na koniec 

bieżącego roku to 564 tys. przy po-

nad 34-milionowym budżecie. Mamy 

nowoczesny park sprzętowy naszej 

brygady technicznej, dużo nowych 

urządzeń, 2 nowe wozy strażackie 

janowickiej OSP, odnowioną remizę, 

nowoczesne przedszkole, nowe place 

zabaw i tereny zielone, kolejne pod-

pisane umowy na zadania związane 

z drogownictwem, termomoderniza-

cją szkoły czy świetlicy w Trzcińsku. 

Osobie, która będzie moim następcą 

na stanowisku Wójta, zostawiam 

Gminę w bardzo dobrej kondycji fi-

nansowej, z możliwościami kredyto-

wymi dającymi szansę na finansowy 

wkład własny do pozyskiwanych 

funduszy zewnętrznych. 

Dziękuję wszystkim pracownikom 

Urzędu Gminy i jednostek organiza-

cyjnych oraz radnym i sołtysom. 

Przez lata współpracy udało się nam 

załatwić wiele drobnych i znaczą-

cych spraw. Byliście zawsze, gdy 

było trzeba. Ratowaliście Gminę w 

potrzebie, myśleliście o jej rozwoju, 

dzieliliście się pomysłami ze mną i 

ze sobą nawzajem. Mój okres spra-

wowania funkcji to także ważny czas 

w Waszym życiu zawodowym. Dzię-

kuję wszystkim mieszkańcom za 

uwagi i dobre słowa, które dodawały 

sił w codziennej pracy. Trudne chwi-

le? Oczywiście, że były. Na szczęście 

już dzisiaj ich nie pamiętam. Pamię-

tać nie muszę i co najważniejsze nie 

chcę. O naszej Gminie zawsze będę 

myślał tylko dobrze, tylko z miłością 

i troską. Gmina Janowice Wielkie 

zawsze była, jest i będzie moim do-

mem. Miejscem, które dało mi wiele 

szczęścia, dobra i miłości. Tak zosta-

nie w moim sercu już na zawsze. 

Gorąco wierzę, że po czasie, gdy bę-

dziecie Państwo wracać myślami do 

minionych, naszych wspólnych lat, 

pomyślicie ciepło i o mnie. 

Z radością będę wracał do moich 

ukochanych miejsc, odwiedzał i ob-

serwował rozwój naszych miejscowo-

ści i ich mieszkańców, witał każdą ze 

znanych mi osób, tym serdeczniej, że 

bez obciążenia, które zawsze spoczy-

wało na moich barkach jako Wójta. 

Życzę Wam wszystkim samych suk-

cesów i radości. Do zobaczenia. 

Pozostaję z szacunkiem. Łączę 

uśmiech i serdeczny uścisk dłoni. 

Kamil Kowalski 

Wójt Gminy Janowice Wielkie 

Pracowaliśmy spokojnie i merytorycznie 
 

 

Rozmowa z Prze-

wodniczącym Rady 

Gminy Krzysztofem 

Zawadzkim 

 

 

Miłosz Kamiński, redaktor naczelny Infor-

matora Janowickiego: Kończy się najdłuż-

sza kadencja w dziejach współczesnego 

samorządu. Był to czas, który zostanie 

długo w pamięci z powodu epidemii covid, 

która przejściowo zmieniła życie społecz-

ne nie tylko naszej małej społeczności. Był 

to także okres, kiedy przybyło do nas po 

raz pierwszy we współczesnej historii 

uchodźców wojennych, co wynikło z ła-

miącego prawo międzynarodowe ataku 

Rosji na Ukrainę. Dodatkowo był to czas 

dużych programów rządowych, w których 

brała udział także nasza gmina, czego 

rezultatem są między innymi inwestycje z 

Polskiego Ładu czy przyznane środki z 

Rządowego programu Odbudowy Zabyt-

ków. Jak ten czas wyglądał w pracy Rady 

Gminy? 

►Krzysztof Zawadzki, Przewodniczący 

Rady Gminy: Rada Gminy uczestniczyła 

w tym wszystkim tak samo jak Wójt 

Gminy Kamil Kowalski z Urzędem Gmi-

ny i pozostałymi jednostkami organizacyj-

nymi gminy.  

Opiniowaliśmy projekty 

uchwał przygotowywa-

ne przez Wójta na sesje, 

czasem wprowadzali-

śmy do nich poprawki, 

wyjaśnialiśmy interesu-

jące nas i mieszkańców 

sprawy, debatowaliśmy 

o sprawach gminnych. 

Oficjalny zapis debat na 

sesji można znaleźć w 

internecie na stronie 

gminy. Rzeczywiście z 

powodu epidemii na 

pewien czas zmieniła się organizacja pra-

cy Rady, bo nie wolno było się spotykać w 

większym gronie.  

Na szczęście dziś Rada pracuje już nor-

malnie: na sesjach jesteśmy wszyscy obec-

ni, a każdy mieszkaniec może przyjść 

posłuchać obrad czy poprosić o głos.  

Po epidemii pojawiła się pomoc rządowa 

między innymi dla samorządów, z której 

również nasza gmina korzystała. Z tego 

powodu zatwierdzaliśmy zmiany w bu-

dżecie, które pozwoliły przyjąć środki i 

organizować przetargi.  

Dużym wyzwa-

niem była spra-

wa napływu 

ponad 150 

uchodźców wo-

jennych z Ukrai-

ny, głównie 

przerażonych 

kobiet z dziećmi. 

Nie posiadali 

dokumentów 

podróży, znajo-

mości języka, 

żadnych rzeczy 

na przebranie ani pieniędzy. Urząd nadał 

im numery Pesel, objął pomocą rządową, 

zapisał dzieci do szkoły i przedszkola, dofi-

nansował pobyt w prywatnych domach ze 

środków rządowych. Wielu mieszkańców 

i radnych obawiało się, że w sytuacji więk-

szego napływu uchodźców trzeba będzie 

oddać salę gimnastyczną w szkole na po-

trzeby organizacji punktu pomocy. O tym 

również dyskutowaliśmy, było to nawet 

na sesji nadzwyczajnej. Na szczęście uda-

ło się uniknąć takiej sytuacji. 

M. Kamiński: Jakie były najważniejsze 

uchwały mijającej kadencji? Jak zmieniły 

funkcjonowanie gminy i życie mieszkań-

ców? 

►Krzysztof Zawadzki: Wszystkie podej-

mowane uchwały są ważne. Ciężko wy-

brać takie, które można uznać za najważ-

niejsze. Podejmowaliśmy uchwały w za-

kresie spraw społecznych, podatków, ta-

ryf czy opłat. Były też uchwały dotyczące 

planowania przestrzennego, spraw środo-

wiskowych czy inwestycji. Gdybym miał 

wybierać, to wskazałbym na uchwały 

zmieniające budżet w celu przygotowania 

inwestycji, bo one bezpośrednio wpływały 

na rozwój naszych miejscowości. Dobrym 

pomysłem były dotacje do wymiany 

starych źródeł ogrzewania. Z kolei 

sprawy społeczne zawsze są ważne 

dla mieszkańców. 

 

Dokończenie rozmowy na str. 3 

► Kadr z sesji Rady Gminy 
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Inwestycyjne podsumowanie kadencji 2018-2023 

ROK 2018  

►Remont elewacji szatni GLKS 

„Rudawy” w Janowicach Wlk.  

Dofinansowanie z UMWD. 

►Budowa siłowni w Komarnie. 

Dofinansowanie z MSiT. 

►Budowa skweru turystycznego 

w Janowicach Wlk. Dofinanso-

wanie z Euroregionu Nysa. 

►Remont ul. Partyzantów w 

Janowicach Wlk. Dofinansowanie 

z Funduszu Popowodziowego. 

ROK 2019 

►Przebudowa drogi powiatowej 

Radomierz-Janowice Wlk.  

Dofinansowanie gminy. 

►Remont elewacji budynku 

OSP w Janowicach Wlk.  

Dofinansowanie z UMWD. 

►Remont ulicy od ul. Parkowej do ul. 1 

Maja w Janowicach Wlk. Dofinansowanie 

z Funduszu Dróg Samorządowych. 

►Remont ul. Reja w Janowicach Wlk. 

Dofinansowanie z Funduszu Dróg Samo-

rządowych. 

►Remont drogi w Komarnie. Dofinansowa-

nie z Funduszu Dróg Samorządowych. 

       ROK 2021 

►Nowy ciągnik  z osprzętem 

dla UG. Budżet gminy. 
►Skwer w Radomie-

rzu. Dofinansowanie 

za pośr. LGD Part-

nerstwo Ducha Gór. 

►Chodnik w Rado-
mierzu. Dofinanso-
wanie z UMWD. 

   Rok 2023 
 

►Remont ul. Kochanowskie-

go w Janowicach Wlk. Dofi-

nansowanie z Funduszu Roz-

woju Dróg Samorządowych. 

►Remont ul. Kolejowej w Janowicach 

Wlk. Dofinansowanie z Funduszu Roz-

woju Dróg Samorządowych. 

►Wóz strażacki dla OSP 

Janowice Wlk. Dofinansowa-

nie WFOŚ, Skarb Państwa, 

budżet gminy. 

►Budowa 2 placów zabaw w Janowicach Wlk. Dofinanso-

wanie z Programu Inwestycji Lokalnych „Polski Ład”. 

Rok 2024 

►Remont ul. Kochanowskie-

go II etap. Budżet gminy. 

ROK 2022 

►Remont chodnika wzdłuż 

ul. Wojska Polskiego. Dofi-

nansowanie z Funduszu 

Inwestycji Lokalnych. 

►Trybuna sportowa na 

boisku w Janowicach Wlk.  

Dofinansowanie z UMWD. 

►Instalacje fotowoltaiczne 

w 5 instytucjach gminy. 

Dofinansowanie z Fundu-

szy Strukturalnych UE. 

► Remont ul. Robotniczej 

w Janowicach Wielkich. 

Dofinansowanie z Rządo-

wego Funduszu Dróg. 

►Zakup 2 samochodów elektrycz-

nych dla Urzędu Gminy. Dofinan-

sowanie z  Programu Inwestycji 

Lokalnych „Polski Ład”. 

►Przyłącze  wodno-kanalizacyjne 

na ul. Kochanowskiego w Janowi-

cach Wlk.  

►Przyłącze wodociągowe (4km.) do 

gm. Marciszów. Dofinansowanie z 

Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

ROK 2020 

►Ścieżka edukacyjna w Janowicach Wlk. 

Dofinansowanie za pośrednictwem LGD Part-

nerstwo Ducha Gór. 

►Przedszkole Publiczne „Kolorowa Kraina” w Jano-

wicach Wlk. Dofinansowanie z PROW 2014-2020 

współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej  
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Plany inwestycyjne 

W 
 2024 roku gmina 

planuje zrealizo-

wać szereg dużych 

inwestycji.  

W ramach dofinansowania z Rządo-

wego Funduszu Polski Ład planowa-

ne jest: 

►skanalizowanie części Janowic 

Wielkich, tj.: ul. Sportowej, Nad-

brzeżnej oraz fragmentu ul. Rudaw-

skiej (pomiędzy betonowym mostem, 

a przejazdem kolejowym).  Prace 

projektowe mają zakończyć się w 

czerwcu bieżącego roku, natomiast 

postępowanie przetargowe musi zo-

stać ogłoszone do lipca.  

►remont dróg w Komarnie, Rado-

mierzu oraz w Janowicach Wielkich. 

Postepowanie przetargowe zostanie 

ogłoszone w terminie do sierpnia 

2024 r.  

►budowa oczyszczalni ścieków dla 

potrzeb Szkoły Podstawowej. Prace 

projektowe trwają,  wkrótce  powin-

no zostać wydane pozwolenie wodno-

prawne. Prace powinny ruszyć  

w połowie roku. 

Planowana jest budowa toru pump-

track. W budżecie gminy zaplanowa-

ne są środki finansowe na ten cel, co 

jest to warunkiem możliwości skła-

dania wniosku na dofinasowanie 

inwestycji. Formalności powinny 

zakończyć się do połowy roku, a ro-

boty powinny ruszyć w jego IV kwar-

tale.  

Gmina ma zamiar wybudować nowe, 

wielofunkcyjne boisko przy szkole, 

po zakończeniu inwestycji związanej 

z budową oczyszczalni. 

Jak co roku w Gmina złożyła wnio-

sek w ramach konkursu „Odnowa 

Dolnośląskiej Wsi”. Jeśli uda się po-

zyskać dofinansowanie wyremonto-

wany zostanie dach budynku szatni 

przy boisku sportowym w Janowi-

cach Wielkich. Pojawi się także lam-

pa solarna. 

Po podpisaniu umowy z Minister-

stwem Sportu i Turystyki rozpoczną 

się prace nad modernizacją „Orlika”. 

W ramach zadania planowana jest 

wymiana oświetlenia, ogrodzenia  

i piłkochwytów.  

Zaplecze techniczne Urzędu Gminy 

powiększy się o nową kosiarkę, która 

zastąpi starą, wysłużoną. 

Gmina złożyła wniosek pn. 

"Cyberbezpieczeństwo w Gminie Ja-

nowice Wielkie" w ramach Europej-

skiego Funduszu Rozwoju Regional-

nego (EFRR), który został rozpatrzo-

ny pozytywnie. 

W związku z powszechnym zagroże-

niem cyberatakami niezwykle pilne 

jest zabezpieczenie danych, na któ-

rych pracuje Urząd Gminy.  

Zwycięski projekt zakłada zakup  

i wdrożenie: Teleinformatycznego 

Systemu Zarządzania Bezpieczeń-

stwem Informacji (SZBI), urządzeń 

sieciowych, oprogramowania Bac-

kup, upsów, serwerów nadmiaro-

wych i agregatu prądotwórczego. 

•Hubert Tyndyk / Karolina Laszkiewicz 

Z prac  

Rady Gminy 
 

 

 

Szanowni Państwo, 

 

pierwsza sesja bieżącego roku od-

była się 30 stycznia w trybie nad-

zwyczajnym, na której wprowadzi-

liśmy zmiany w budżecie gminy na 

rok 2024, przyjęliśmy plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na rok 2024 

oraz przyjęliśmy uchwałę w spra-

wie zasad i trybu udzielania dota-

cji na realizację zadań inwestycyj-

nych przy zabytkach. 

Z początkiem roku wniosłem wraz 

z grupą radnych o przeprowadze-

nie wyjazdowego posiedzenia Ko-

misji Budżetu i Infrastruktury 

Komunalnej w Przedszkolu Pu-

blicznym „Kolorowa Kraina”  

w Janowicach Wielkich. Tematem 

spotkania było omówienie proble-

mów z funkcjonowaniem ogrzewa-

nia przedszkola oraz omówienie 

protokołów z przeglądów gwaran-

cyjnych budynku, sposobu i termi-

nu usunięcia usterek przez wyko-

nawcę obiektu. Tematy przedszko-

la były również poruszane na sesji 

nadzwyczajnej w dniu 8 lutego, na 

której Rada Gminy zobowiązała 

Wójta do: 

- wezwania wykonawcy przedszko-

la do usunięcia usterek wykaza-

nych w protokołach z wyznacze-

niem ostatecznego terminu ich 

usunięcia (wezwanie takie zostało 

skierowane do wykonawcy 19 lute-

go, a lista zawierała 23 wykazane 

usterki, termin na usunięcie to 14 

dni od otrzymania wezwania) 

do wyznaczenia wykonawcy za-

stępczego (gdy wykonawca nie na-

prawi usterek w wyznaczonym 

terminie oraz dochodzić zwrotu 

kosztów od głównego wykonawcy); 

- uzupełnienia dokumentacji powy-

konawczej obiektu; 

- ustalenia zakresu odpowiedzial-

ności inspektorów nadzorujących 

budowę w wyniku stwierdzonych 

usterek i również dochodzenie od 

nich odpowiedzialności. 

W związku z końcem kadencji Ra-

dy Gminy, którą miałem zaszczyt 

kierować, dziękuję Wszystkim 

Państwu za wszystkie spotkania, 

rozmowy, wskazówki i krytykę. 

Dziękuję za wsparcie, zaangażo-

wanie oraz współpracę w okresie 

pełnienia mojej funkcji. 

Kończę kadencję w przekonaniu, 

że realizowane przeze mnie działa-

nia przynosiły spodziewane efekty, 

a owoce tej pracy w przyszłości 

będą dobrze służyć wszystkim 

Mieszkańcom. 

Wraz ze słowami podziękowań 

proszę przyjąć życzenia pomyślno-

ści i wielu sukcesów w Państwa 

życiu! 

               Z wyrazami szacunku 

                 Krzysztof Zawadzki 

         Przewodniczący Rady Gminy   

Będzie termomodernizacja 

S 
ukcesem zakończył się 

czwarty przetarg na ter-

momodernizację Szkoły 

Podstawowej w Janowi-

cach Wielkich oraz Świetlicy  

w Trzcińsku.  

 

W połowie stycznia gmina podpisała umo-

wę z wykonawcami obu inwestycji. Aby 

środki finansowe, które otrzymaliśmy w 

ramach dofinansowania okazały się wy-

starczające na pokrycie kosztu robót mu-

sieliśmy zrezygnować z wymiany źródeł 

ciepła w budynkach.  

Wykonawcą zadania w Szkole Podstawo-

wej została firma Complido Michał Dziu-

bek z siedzibą w Kielcach, która za kwotę 

2 964 558,30 zł wykona projekt oraz robo-

ty budowlane. Planowana jest wymiana 

stolarki okiennej i drzwiowej, docieplenie 

ścian zewnętrznych wraz ze zmianą kolo-

rystyki, docieplanie ścian wewnętrznych, 

stropodachów i podcienia. Prace powinny 

zakończyć się w terminie do 12.01.2025 r. 

Wykonawcą prac w świetlicy  

w Trzcińsku będzie firma Dek-Pol  

z Jeleniej Góry.  Za kwotę 738 000 zł wy-

kona: docieplenie ścian zewnętrznych 

wraz ze zmianą kolorystyki elewacji, do-

cieplenie ścian wewnętrznych i stropów 

pod nieogrzewanym poddaszem, docieple-

nie stropu nad nieogrzewanym pomiesz-

czeniem, wymianę stolarki okiennej i 

drzwiowej oraz drewnianej konstrukcji 

dachu nad nieogrzewanym poddaszem w 

części niższej budynku. Prace powinny 

zakończyć się do 13.01.2025 roku. 

Oba zadania zostaną zrealizowane w ra-

mach Programu Inwestycji Strategicz-

nych Polski Ład, w którym dofinasowanie 

wynosi 90% wartości inwestycji.  

Wykonawcy w ramach realizacji zadania 

mają przygotować projekty termomoder-

nizacji opracowane na podstawie progra-

mu funkcjonalno-użytkowego, który za-

wiera założenia i cele, jakie należy osią-

gnąć po dokonaniu termomodernizacji. 

Urząd Gminy wyłonił w zapytaniu oferto-

wym inspektora nadzoru, który z ramie-

nia Urzędu Gminy zajmie się uzgodnie-

niami rozwiązań projektowych, a później 

odbiorem prac budowlanych.  

Planuje się, że najbardziej uciążliwe prace 

wykonawcy zrealizują podczas przerwy 

wakacyjnej. 

•Hubert Tyndyk 

Finał WOŚP 

Podczas tegorocznego finału WOŚP 

wolontariusze w całej Polsce kwe-

stowali zbierając pieniądze na za-

kup sprzętu do diagnozowania  

i leczenia płuc po pandemii.  

Na terenie gminy zostało zebrane 

33012 ,11 zł + 50 Euro. •KL 

Pracowaliśmy spokojnie i merytorycznie 

 

Dokończenie rozmowy ze str. 1 

 

M. Kamiński: Jak wyglądało główne 

Pana zadanie – poza prowadzeniem 

obrad - czyli organizacja prac Rady? 

►Krzysztof Zawadzki: Od początku 

kadencji wprowadziliśmy interneto-

wą zakładkę do zamieszczania doku-

mentów dla Radnych i Sołtysów. Po-

zwoliło to ograniczyć koszty wersji 

drukowanych materiałów i dopaso-

wać się do nowoczesności, bo wielu z 

nas w dobie dokumentów elektro-

nicznych nie potrzebuje już wydru-

ków. Odeszliśmy od reguły, że radni 

będący członkami Komisji Rewizyj-

nej nie zapisywali się do Komisji Bu-

dżetu i Infrastruktury Komunalnej. 

Wszyscy pracowali w ramach KBiIK, 

dzięki czemu mieli wiedzę o wszyst-

kich sprawach przygotowywanych 

na sesje.  

Sporym wyzwaniem był okres epide-

mii, kiedy nie mogliśmy się spotykać 

w ramach sesji stacjonarnych. Po-

czątkowo prowadziliśmy głosowania 

w sposób korespondencyjny ale roz-

wiązanie to nie pozwalało na otwar-

tą dyskusję. Ostatecznie wdrożyli-

śmy obradowanie w sposób zdalny za 

pośrednictwem internetu i to rozwią-

zanie sprawdziło się bardzo dobrze. 

Ze spraw organizacyjnych należy w 

przyszłości przemyśleć kwestie rocz-

nych planów działania Rady  Gminy. 

M. Kamiński: Jaka była atmosfera 

pracy w Radzie Gminy? 

►Krzysztof Zawadzki: Bardzo dobra, 

za co dziękuję wszystkim Radnym. 

Praca zarówno w komisjach, jak i na 

sesjach przebiegała w sposób spokoj-

ny i merytoryczny. Bardzo wiele 

kwestii rozstrzygaliśmy na komi-

sjach. Dziękuję Wiceprzewodniczące-

mu Rady Markowi Kuszowi za 

wspieranie mnie w pracy na sesji 

oraz zastępowanie w prowadzeniu 

obrad, kiedy nie mogłem być obecny. 

Nie było pomiędzy Radnymi więk-

szych sporów, odnosiliśmy się do sie-

bie z szacunkiem i liczyło się dla nas 

zawsze dobro gminy. Zawsze stawia-

łem na współpracę i porozumienie -  

i udało mi się to jako Przewodniczą-

cemu osiągnąć. 

M. Kamiński: Dziękuję za rozmowę 
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Mieszkania z bonifikatą 
Zachęcamy mieszkańców wynajmu-

jących mieszkania gminne do wyku-

pu tych lokali na własność po bonifi-

kacie wynoszącej 99%. Jednoczenie 

zachęcamy do tworzenia wspólnot 

mieszkaniowych, co otwiera nowe 

możliwości dla właścicieli.  

Członkowie wspólnoty mają prawo 

do podejmowania decyzji dotyczących 

wspólnoty. Mogą zdecydować, jakie 

opłaty będą ponoszone. Wspólnota 

ma wpływ na wybór wykonawców, 

którzy zajmą się remontami i napra-

wami. •MJK 

Indywidualne  rachunki  podatników 

Informujemy, że zostały wprowadzo-

ne indywidualne rachunki bankowe 

podatników podatku od nieruchomo-

ści, rolnego, leśnego, łącznego zobo-

wiązania pieniężnego. Numer indy-

widualnego konta bankowego doty-

czącego podatków jest umieszczony 

na decyzji podatkowej na 2024 rok.  

Przypominamy, że w dalszym ciągu 

można dokonywać wpłat za pośred-

nictwem sołtysów. Więcej informacji 

można uzyskać pod nr. tel.: 75 75 15 

124 wew. 114,115. •GP 

Dofinansowaliśmy sport 
W lutym podpisaliśmy umowy dota-

cji z klubami sportowymi działający-

mi na terenie gminy na realizację 

zadań publicznych polegających na 

upowszechnianiu kultury fizycznej  

i sportu w 2024 r. 

Środki finansowe zostały przyznane 

w wyniku rozstrzygnięcia otwartego 

konkursu ofert. Dofinansowane zo-

stały: Kamiennogórski Klub Oyama, 

Karkonoski Klub Karate Shotokan, 

Glks „Rudawy”, UKS Sokoliki Jano-

wice Wielkie. Łącznie w budżecie 
gminy zarezerwowane na ten cel by-
ło 90 tys. zł. •KL 

Wieża w remoncie 
Trwa remont  Wieży Widokowej  

w Radomierzu. Wyremontowana zo-

stanie sala, w której odbywają się 

zajęcia świetlicowe, klatka schodo-

wa, sala Informacji Turystycznej 

oraz ściana przy schodach prowadzą-

cych na szczyt Wieży Widokowej. 

Zadanie polegające na uzupełnieniu 

ubytków w ścianach i malowaniu 

finansowane jest ze środków fundu-

szu sołeckiego wsi Radomierz na 

2024. •KL 

OSP ma nowy wóz 
Do janowickiej OSP dotarł  nowy sa-

mochód ratowniczo-gaśniczy, który 

będzie służył do akcji w trudnym te-

renie. Tym samym zastąpi wysłużo-

nego, ponad trzydziestoletniego sta-

ra. Koszt zakupu samochodu  

w kwocie 1 100 850 złotych został 

sfinansowany z następujących źró-

deł: 

- budżet gminy - 600 000 zł., 

- dotacja z  WFOŚIGW we Wrocławiu 

150 850 zł., 

- dotacja ze Skarbu Państwa za po-

średnictwem Komendanta Głównego 

PSP - 350 000 złotych. •mkam 

Informator Janowicki. Kwartalnik Gminy Janowice Wielkie  ■ Wydawca: Urząd Gminy Janowice Wielkie, ul. Kolejowa 2, 58-520 Janowice Wielkie ■ Adres redakcji: ul. Kolejowa 2, 58-520 Janowice Wielkie, 
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Zastrzega się możliwość skrótów i zmian redakcyjnych w nadesłanych tekstach. Nakład: 1500 szt. 

POMOC ŚWIADCZONA PRZEZ GOPS 

O 
d 2024 r. można składać 

wniosek o dodatek osłono-

wy, zmieniły się też  zasa-

dy korzystania ze świad-

czenia pielęgnacyjnego i wysokości 

zasiłku stałego. 

Dodatek osłonowy 
Jest 1-razowym świadczeniem pienięż-

nym zmniejszającym skutki inflacji 

i rosnących cen energii, które przysługuje 

mieszkańcom o niskich dochodach. Wnio-

ski można składać do 30 kwietnia.  

Dodatek przysługuje mieszkańcom, któ-

rych dochód wynosi do 2100 zł miesięcz-

nie dla osób gospodarujących samotnie  

i do1500 zł miesięcznie dla osób mieszka-

jących z kimś. Jego kwota jest uzależnio-

na od rodzaju źródła ogrzewania. Więk-

sze świadczenie mogą otrzymać osoby, 

które używają do ogrzewania węgla lub 

paliwa węglopochodnego. Warunkiem 

jest jednak zgłoszenie pieca do CEEB. 

Świadczenie pielęgnacyjne 
Świadczenie pielęgnacyjne przysługuje 

osobom, które muszą zająć się niepełno-

sprawnym członkiem rodziny. Od tego 

roku świadczenie pielęgnacyjne przysł 

g u j e  o p i e k u n o m  o s ó b 

z niepełnosprawnościami poniżej 18 lat. 

Świadczenie będzie można łączyć z pracą 

zarobkową. Od stycznia wysokość świad-

czenia  wynosi 2988 zł (podstawowa kwo-

ta). Świadczenie pielęgnacyjne będzie 

przysługiwać opiekunom bez jakichkol-

wiek ograniczeń lub limitów w zakresie 

podejmowania zatrudnienia lub innej 

pracy zarobkowej. Ponadto świadczenie 

będzie przysługiwać również, gdy opie-

kun ma ustalone prawo do renty lub 

emerytury. 

Świadczenie wspierające wypłacane 
przez ZUS 
Od 1 stycznia 2024 r. pojawia się nowy 

rodzaj świadczenia, czyli świadczenie 

wspierające, które będzie skierowane 

bezpośrednio do pełnoletnich osób 

z niepełnosprawnościami, tak, aby mogły 

decydować jak wykorzystywane ma być 

otrzymywane wsparcie. Świadczenie 

wspierające będzie przysługiwać bez 

względu na dochody i niezależnie od in-

nych form wsparcia otrzymywanych 

przez osoby z niepełnosprawnościami. 

Warunkiem uzyskania świadczenia 

wspierającego jest ustalenie poziomu 

potrzeby wsparcia – na poziomie od 70 

pkt do 100 pkt.  Decyzje o ustaleniu po-

ziomu wsparcia będą wydawały woje-

wódzkie zespoły ds. orzekania 

o niepełnosprawności, natomiast świad-

c z e n i e  b ę d z i e  p r z y z n a w a ł 

i wypłacał  ZUS.  

Wysokość świadczenia wspierającego 

będzie uzależniona od poziomu potrzeby 

wsparcia. 

Wprowadzono trzy terminy, od kiedy 

będzie dostępne świadczenie wspierają-

ce: od 1 stycznia 2024 r. – dla osób 

z ustalonym poziomem potrzeby wspar-

cia od 87 do 100 pkt,    

od 1 stycznia 2025 r. – dla osób 

z ustalonym poziomem potrzeby wspar-

cia od 78 do 86 pkt,  

od 1 stycznia 2026 r. – dla osób 

z ustalonym poziomem potrzeby wspar-

cia od 70  do 77 pkt.  

Podany wyżej harmonogram dostępności 

świadczenia nie będzie dotyczyć osób, 

które na dzień 31.12.2023 r. na podsta-

wie przepisów dotychczasowych posiada-

ją prawo do świadczenia pielęgnacyjnego, 

specjalnego zasiłku opiekuńczego, albo 

zasiłku dla opiekuna, a także osób które 

od 1.01.2024 r . zdecydują się pobierać 

świadczenie pielęgnacyjne na nowych 

zasadach – niezależnie od liczby otrzyma-

nych punktów.  

Zasiłek stały 

Zasady przyznawania zasiłków stałych 

są określone w przepisach ustawy 

o pomocy społecznej. Zgodnie z nimi zasi-

łek przyznaje się osobom spełniającym 

kryteria dochodowe, niezdolnym do pracy 

z powodu wieku lub całkowicie niezdol-

nym do pracy. Z początkiem 2024 roku 

ulegną zmianie zasady ustalania wyso-

kości zasiłku stałego. Wzrośnie minimal-

na i maksymalna kwota zasiłku. 

Wysokość zasiłku to różnica między 

130% kryterium dochodowego, 

a dochodem osoby starającej się o zasiłek. 

W przypadku gospodarstwa wieloosobo-

wego pod uwagę brane jest kryterium 

dochodowe na osobę w rodzinie i średni 

dochód.  

Zgodnie z nowymi przepisami minimal-

na kwota zasiłku to 100 zł, 

a maksymalna to 1000 zł . 

Nie zmieniają się kryteria dochodowe, 

które wynoszą: dla osoby samotnie gospo-

darującej – 776 zł, dla osoby w rodzinie – 

600 zł. 

•Małgorzata Gajewicz, Kierownik GOPS 

WYBORY SAMORZĄDOWE 
 
7 kwietnia w godz. 7-21 odbędą się 

wybory do Rady Gminy, Rady Po-

wiatu, Sejmiku Województwa Dol-

nośląskiego oraz pierwsza tura wy-

borów Wójta Gminy Janowice Wiel-

kie (druga tura, jeśli będzie po-

trzebna, odbędzie się 21 kwietnia). 

Głosować można w 6 lokalach w 

gminie (w tym obwód zamknięty – 

szpital). Wyborcy otrzymają zestaw 

4 kart do głosowania. Informacje o 

kandydatach i zasadach głosowania 

w wyborach można znaleźć w BIP 

Urzędu Gminy oraz na tablicach 

ogłoszeń (w tym w Urzędzie Gminy 

na parterze).              •red. 

https://www.facebook.com/OYAMAKG?__cft__%5b0%5d=AZU_NZRSdCGC-z7c4CnNS3PUC2TI8DBLCH7AuSIlEySpo1mM2HL2N43VtubrVH_smWHmzqehIkAtdWEU-PJ1Az7I_SGhhzmq4LQepz054qwrAE1kH5mAYbd_o-1q7PviHK3BK_AqJbyv9MYlHwAPbnDVsiKAeHT4zbLygMgX63b0K9lfv4Sd9NuZHzf2QGezn18&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/karatekarkonosze?__cft__%5b0%5d=AZU_NZRSdCGC-z7c4CnNS3PUC2TI8DBLCH7AuSIlEySpo1mM2HL2N43VtubrVH_smWHmzqehIkAtdWEU-PJ1Az7I_SGhhzmq4LQepz054qwrAE1kH5mAYbd_o-1q7PviHK3BK_AqJbyv9MYlHwAPbnDVsiKAeHT4zbLygMgX63b0K9lfv4Sd9NuZHzf2QGezn18&__tn__
https://www.facebook.com/glks.rudawy?__cft__%5b0%5d=AZU_NZRSdCGC-z7c4CnNS3PUC2TI8DBLCH7AuSIlEySpo1mM2HL2N43VtubrVH_smWHmzqehIkAtdWEU-PJ1Az7I_SGhhzmq4LQepz054qwrAE1kH5mAYbd_o-1q7PviHK3BK_AqJbyv9MYlHwAPbnDVsiKAeHT4zbLygMgX63b0K9lfv4Sd9NuZHzf2QGezn18&__tn__=-%5d
https://www.facebook.com/profile.php?id=61555648107569&__cft__%5b0%5d=AZU_NZRSdCGC-z7c4CnNS3PUC2TI8DBLCH7AuSIlEySpo1mM2HL2N43VtubrVH_smWHmzqehIkAtdWEU-PJ1Az7I_SGhhzmq4LQepz054qwrAE1kH5mAYbd_o-1q7PviHK3BK_AqJbyv9MYlHwAPbnDVsiKAeHT4zbLygMgX63b0K9lfv4Sd9NuZHzf2Q
https://www.facebook.com/profile.php?id=61555648107569&__cft__%5b0%5d=AZU_NZRSdCGC-z7c4CnNS3PUC2TI8DBLCH7AuSIlEySpo1mM2HL2N43VtubrVH_smWHmzqehIkAtdWEU-PJ1Az7I_SGhhzmq4LQepz054qwrAE1kH5mAYbd_o-1q7PviHK3BK_AqJbyv9MYlHwAPbnDVsiKAeHT4zbLygMgX63b0K9lfv4Sd9NuZHzf2Q

